
   Protokół Nr LII/10
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 30 marca 2010 roku

Otwarcie obrad – godz. 1508

Zamknięcie obrad – godz. 1809

Ad. 1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości.

Ad. 2

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne – w sesji uczestniczyło 12 radnych (lista obecności radnych, oraz lista 
obecności sołtysów i gości zaproszonych stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3

Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał radną Stefanię Radomińską.

Ad. 4
 

Przewodniczący  RM  –  zapytał  czy  radni  mają  uwagi  do  protokołu  z  sesji  Rady 
Miejskiej w Radkowie z dnia 25 lutego 2010 roku, z którym radni mogli zapoznać się 
wcześniej,  gdyż  był  wyłożony  w  Biurze  Rady  do  wglądu.  Przewodniczący  RM 
poprosił o przyjęcie protokołu bez jego odczytywania.  

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 
25 lutego 2010 roku.
Głosowało 12 radnych: za - 12   przeciw -  0   wstrzymało się – 0  . 

Ad. 5

 Przewodniczący  RM  –  zapytał  czy  są  uwagi  i  propozycje  do  dostarczonego 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 

Innych propozycji nie było.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad:
Głosowało12 radnych:   za –  12   przeciw  - 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 6

Omówienie założeń miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
udokumentowanego złoża kruszywa naturalnego Ścinawce Dolnej i dyskusja w 
w/w sprawie.



Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  sprawa  dotyczy  obszarów  Ścinawki  Dolnej  eksploatacji 
pospółki oraz dotyczy to firmy Bielinex – Beton, która jest stałym partnerem w tym 
obszarze. Program został przygotowany na wniosek właściciela obszaru Bielinex – 
Beton  a  projekt  prowadził  Regioplan.  Burmistrz  poprosił  o  wysłuchanie 
przedstawiciela Regioplanu prowadzącego program.

O godz.  1513  liczba radnych  wynosi  13 osób na obrady sesji  przybyła  radna Cz. 
Jarzyńska.

S.  Wróbel – przedstawiciel  Regioplanu  -  przedstawiła  plan  miejscowy 
zagospodarowania  przestrzennego  dla  udokumentowanego  złoża  kruszywa 
naturalnego w Ścinawce Dolnej. Wyjaśniła, że na ten teren na dzień dzisiejszy nie 
ma  wyznaczonych  terenów  górniczych  i  nie  ma  możliwości  ustalenia  terenów 
górniczych,  ponieważ  w  obowiązującym  planie  miejscowym  zagospodarowania 
przestrzennego  obejmujący  obręb  Ścinawka  Dolna  teren  jest  tylko  dla 
udokumentowanego  złoża  bez  ustalonego  wydobycia  kruszywa  naturalnego.  W 
związku  z  podjętą  uchwałą  przez  Radę  Miejską  w Radkowie  o  przystąpieniu  do 
opracowania  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
Ścinawka  Dolna  dla  terenu  udokumentowanego  złoża  kruszywa  z  wyłączeniem 
obszarów wysypiska śmieci i obszarów istniejącej oczyszczalni było przystąpienie do 
planu miejscowego dla terenu zgodnie z tym jak zostało wyznaczone w studium, w 
którym dla udokumentowanego złoża kruszywa przeznaczyło teren do eksploatacji, 
projekt planu dopuścił eksploatacje tych terenów. Przedsiębiorca posiadający grunty 
na tym terenie i posiadający złoża w związku z faktem istnienia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego nie może starać się o koncesje dla terenu mimo 
tego,  że w studium teren jest przeznaczony pod eksploatacje,  ponieważ podczas 
starania się o koncesje Burmistrz wydaje opinie zgodnie z tym, co zostało ustalone w 
dokumentach  planistycznych  gminy.  Pani  Wróbel  poinformowała,  że  podczas 
opracowania planu były problemy z Urzędem Wojewódzkim, dlatego, że plan nie był  
robiony dla terenu górniczego tylko dla przedsiębiorcy,  aby mogli  dla swoich złóż 
starać  się  o  koncesje  i  w  momencie  jak  zostanie  ustalony  teren  górniczy  na 
podstawie dokumentacji  geodezyjnej  decyzją właściwego organu wówczas istnieje 
obowiązek sporządzenia planu miejscowego dla terenu górniczego. Wyjaśniła, że po 
przyjęciu  dzisiejszego  planu,  który  będzie  spełniał  wszystkie  wymogi,  czyli 
obejmowałby teren górniczy i zapisywałby sposób ochrony terenu górniczego to jest 
spełnienie obowiązku,  że ten plan nie jest  dla  terenu górniczego jest to plan dla 
udokumentowanego  złoża  z  otoczeniem  po  to,  aby  można  uruchomić  działanie 
przedsiębiorców  na  tym  terenie,  którzy  mogą  działać  na  podstawie  uzyskanej 
koncesji.  Poinformowała,  że  projekt  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  dla  udokumentowanego  złoża  kruszywa  nie  spotkał  się  z 
zastrzeżeniem gdyż  na tych  terenach nie  występują  stanowiska  roślin  i  zwierząt, 
również podczas debaty publicznej nie było zainteresowania mieszkańców a złożona 
uwaga przez POLCARBON dotycząca zachowania zapisów obecnie obowiązującego 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w zakresie zasięgu terenów 
eksploatacji kruszywa została uwzględniona. 

J. Gorczycki – zapytał jak w przyszłości będzie zrekultywowane wyrobisko.



S.  Wróbel  –  wyjaśniła,  że  kierunki  rekultywacji  ustalone  w  tekście  planu  są  pod 
tereny zielone, czyli pod użytkowanie rolnicze lub rolniczo – leśne z dopuszczeniem 
użytkowania pod rekreacje oraz z dopuszczeniem tam gdzie bezpośrednio przylega 
do  istniejącego  składowiska  jest  dopuszczenie  o  rozszerzenie  składowiska  o 
następne tereny. 

Ad. 7

Marek Niewiadomy – Prezes UKS „Viktoria” złożył sprawozdanie z działalności klubu 
sportowego oraz sprawozdanie z działalności sekcji łuczniczej MLKS „Zjednoczeni” 
Ścinawka Średnia za 2009r.(sprawozdania stanowią załączniki do protokołu).

Ryszard Hajduk – V-ce Prezes MLKS Radków – złożył sprawozdanie z działalności 
klubu sportowego (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

Ryszard Markowicz – Prezes LZS „Tęcza” Ścinawka Dolna złożył  sprawozdanie z 
działalności zespołu sportowego (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

B.  Siemczonek  -  złożyła  sprawozdanie  z  działalności  klubu  sportowego  WLKS 
Wambierzyce (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Krzysztof  Toporowski  –  Prezes  LZS „Granica”  Tłumaczów złożył  sprawozdanie  z 
działalności zespołu sportowego (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Stanisław  Borkowski  –  Prezes  MLKS  „Zjednoczeni”  Ścinawka  Średnia  złożył 
sprawozdanie z działalności klubu sportowego (sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu).

J.  Gorczycki  –  zarzucił  prezesowi  S.  Borkowskiemu,  że  namawia  do  stworzenia 
jednego klubu sportowego. Radny jest zaszczycony,  że reprezentuje Tłumaczów i 
chce, aby klub w Tłumaczowie funkcjonował. 

S. Borkowski – uważa, że komentarz jest zbędny i nie chce przekonywać radnego 
Gorczyckiego każdy zrobi jak będzie uważał.

Burmistrz – podziękował liderom sportowym oraz osobą zajmującym się krzewieniem 
sportu,  który  ma  duże  znaczenie  dla  gminy.  Burmistrz  uważa,  że  bezcennym 
skarbem jest grupa osób, która krzewi i wierzy, że przez sport można osiągnąć dużo 
więcej.  Burmistrzowi  zależy,  aby  sport  w  gminie  się  rozwijał,  jest  zwolennikiem 
rozwoju ogólnego, wielokierunkowego i wszechstronnego oraz będzie naciskał, aby 
dyscyplinę masową, którą najłatwiej zbudować i stworzyć dla niej warunki była piłka 
nożna. Burmistrz będzie przekonywał,  aby w każdej miejscowości istniała drużyna 
lokalna  gdzie  najłatwiej  jest  wyłowić  młode  talenty  jednak  będą  mówić  o  nas  w 
prasie,  jeżeli  będzie  jeden  gminny  klub  ligowy.  Burmistrz  przedstawił  bazę  jaka 
została  stworzona oraz  jakie  obiekty  powstaną  aby stworzyć  warunki  do  rozwoju 
sportu.  Burmistrz  złożył  wniosek,  aby  w  następnej  edycji  sprawozdań  zamieścić 
koszty  finansowe  poniesione  na  kluby,  wykazać  otrzymane  dotacje,  pozyskane 
środki na działalność klubów, aby pokazać, jaka jest to kosztowa dziedzina.

O godz. 1620 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.



Obrady wznowiono o godz.1637

Ad. 8

Barbara Jerzyk  – Kierownik  OPS w Radkowie z/s  w Ścinawce Średniej  -  złożyła 
informację  na  temat  „Opieka  społeczna  w  kontekście  najuboższym  mieszkańcom 
gminy za 2009 rok” ( informacja stanowi załącznik do protokołu). 

Cz. Jarzyńska – odniosła się do przedstawionego sprawozdania, w którym nie było 
informacji o pomocy dla 89 rodzin, które otrzymały talony żywnościowe.

B. Jerzyk – wyjaśniła, że 225 dzieci korzystało ogółem z programu.

B.  Siemczonek  –  poinformowała,  że  Komisja  Zdrowia  na  posiedzeniu  dokonała 
analizy porównawczej w stosunku do roku 2008 i niepokojący jest wzrost kosztów 
pobytu  pensjonariusz  w  Domu Pomocy  Społecznej.  Radna  poinformowała,  że  w 
Urzędzie Wojewódzkim mają powstać nowe koszty utrzymania pensjonariusza oraz 
podziękowała kierownikowi OPS za złożone sprawozdanie. 

Ad. 9

M. Pejski – Dyrektor GZUP złożył sprawozdanie na temat wykonania planu remontów 
bieżących i kapitalnych w budynkach, których gmina jest właścicielem za rok 2009 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 10

 Burmistrz  –  przed  złożeniem  sprawozdania  przedstawił  uwagi  do  złożonych 
sprawozdań  przez  dyrektorów  jednostek  budżetowych.  Burmistrz  podziękował 
kierownikowi  OPS  za  operatywność  w  pozyskiwaniu  środków  z  zewnątrz,  ale 
Burmistrza  martwi  stan  wzrostu  budżetu  OPS,  który  świadczy,  że  obszary  które 
uzyskują  wsparcie  z  budżetu  gminy  poszerzają  się.  Burmistrz  uważa,  że  należy 
rozpocząć  politykę  krzewienia  świadomości,  że  mogą  skończyć  się  środki  na  tę 
pomoc. Burmistrza martwi również stan zapaści i operatywność w zakładzie GZUP. 
Burmistrz  złożył  sprawozdanie  ze  swoich  prac  w  okresie  międzysesyjnym 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący  RM zapytał  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zabrać  głos  w  sprawie 
przedstawionego sprawozdania.

Nikt z radnych nie zabrał głosu.

O godz. 1743 liczba radnych wynosi 14 radnych na obrady przybył radny A. Kukurba.

O godz. 1745 Przewodniczący RM ogłosił przerwę w sesji uczestniczy 14 radnych.
Obrady wznowiono o godz.1752

Ad. 11



DRUK NR 1 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2010 
rok

Burmistrz – poprosił o przyjęcie projektu uchwały w przedstawionym brzmieniu.

Przewodniczący  RM  -  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:     za – 14     przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 2 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla udokumentowanego złoża kruszywa naturalnego w Ścinawce Dolnej 

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:     za – 14        przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 3 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy 
Radków na 2011 rok środków stanowiących fundusz sołecki 

Sekretarz  gminy  –  wyjaśniła,  że  31  marca  mija  termin  na  podjęcie  przez  Radę 
uchwały o wyodrębnieniu lub o nie wyodrębnieniu w budżecie gminy na 2011 rok 
środków  funduszu  sołeckiego.  Wzorem  roku  poprzedniego  jest  propozycja,  aby 



fundusz  taki  wyodrębnić  gdyż  może  przyczynić  się  do  aktywizacji  środowisk 
wiejskich.

 Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:     za – 14      przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  4  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XIX/157/04  Rady  Miejskiej  w 
Radkowie  z  dnia  26  marca  2004r.  w  sprawie  wyłączenia  z  Gminnego 
Centrum Kultury w Radkowie Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Radków 
im. Karola Estreichera

Sekretarz  Gminy  –  wyjaśniła,  że  projekt  uchwały  ma  charakter  porządkowy  i 
związany jest z przeniesieniem Biblioteki z ul. Handlowej na ul. Rynek ,co zostanie 
zmienione w Statucie. 

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:      za – 14      przeciw – 0     wstrzymało się – 0.

Ad. 11 Wnioski i zapytania radnych oraz mieszkańców miasta i gminy



Przewodniczący  RM  –  odczytał  pismo  lokatorów  ulicy  Grunwaldzkiej  w  sprawie 
wykupu lokali mieszkalnych pod warunkiem zastosowania bonifikaty 15% oraz opinie 
kierownika referatu geodezji i gospodarki nieruchomościami proponującą przychylić 
się do wniosku stron.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – wyjaśnił, że Komisja Rewizyjna analizowała projekt zmiany uchwały i nie 
wyraża zgody na zmianę uchwały. Wyjaśnił, że Rada Miejska w 2007 roku podjęła 
uchwałę, w której zostały wprowadzone zasady a na dzień dzisiejszy trzeba zmienić 
całą uchwałę, aby dostosować do danego przypadku.
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego nie 
wyraża zgody na zmianę uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki  nie zajęła stanowiska w 
przedmiotowej sprawie.
B.  Kuczyński  –  Komisja  Spraw Gospodarczych  i  Rolnictwa  nie  wyraża  zgody na 
zmianę uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego nie  wyraża 
zgody na zmianę uchwały.

Przewodniczący RM poddał pod głosowanie, kto z radnych jest za zmianą uchwały 
Rady miejskiej z grudnia 2007 roku:
Głosowało 14 radnych:      za -  0     przeciw  - 11     wstrzymało się – 3. 

B. Siemczonek – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku 
Publicznego  w  imieniu  Komisji  odczytał  wniosek  zredagowany  przez  członków 
komisji  do Dyrektora Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei w sprawie katastrofalnych, 
dróg  wojewódzkich  na  terenie  Gminy  Radków  (wniosek  stanowi  załącznik  do 
protokołu).  

B. Kopalko - zapytała, czy wniosek Komisji Zdrowia nie będzie kolidował z polityką  
prowadzoną przez Burmistrza.

Burmistrz  –  uważa  wniosek  za  słuszny  i  nie  ma  uwag  do  wystąpienia  z  takim 
wnioskiem, ale z wiedzy i  doświadczenia Burmistrza wskazane jest nie pomijanie 
Marszałka  i  Dolnośląskiego  Zarządu  Dróg  i  Kolei  a  kierowane  bezpośrednio  na 
szczebel Ministra. 

Przewodniczący  RM  poddał  wniosek  Komisji  Zdrowia  pod  głosowanie  –  kto  z 
radnych jest za tym aby wysłać wniosek do Zarządu Dróg:
Głosowało 14 radnych:   za - 14    przeciw – 0   wstrzymało się -0.

Ad. 12 Interpelacje radnych

Nie wpłynęła.

Ad.13 Sprawy różne
 Nie było.



Ad. 14
Przewodniczący RM zamkną LII sesję Rady Miejskiej w Radkowie.

   Protokołowała:                                                                                 Przewodniczący RM
 Lucyna Połowczuk                                                                               Marian Gancarski
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